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ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗ ΟΜΑΔΑ ΚΙΝΗΜΑΤΟΣ ΑΛΛΑΓΗΣ  

 

ΕΡΩΤΗΣΗ  

Προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας κ. Κ. Χατζηδάκη 

 

ΘΕΜΑ: Εναλλακτικές δυνατότητες στήριξης και συμμετοχής των πολιτών στην Ενεργειακή Δημοκρατία 

σε περιοχές της χώρας με «κορεσμένα» ηλεκτρικά δίκτυα. 

 

Κύριε Υπουργέ,  

ως γνωστόν, οι πολίτες αρκετών περιοχών της χώρας μας, εξαιτίας της μικρής δυνατότητας των κατά τόπους 

δικτύων να «σηκώσουν» πολλά έργα ΑΠΕ, στερήθηκαν την δυνατότητα να αναπτύξουν όλα αυτά τα χρόνια 

δικά τους μικρής ή μεσαία κλίμακας έργα ΑΠΕ με λειτουργικές ενισχύσεις. Τέτοιες περιοχές είναι για 

παράδειγμα μεταξύ άλλων τα Γρεβενά, η Καστοριά, η Άρτα, η Δράμα, η Κομοτηνή, τα Φάρσαλα, η 

Καρδίτσα, η Αμφίκλεια, η Θήβα, η Λειβαδιά, το Κιλκίς,  περιοχές της Πελοποννήσου και αλλού. Μετά 

μάλιστα και από το νέο ρυθμιστικό πλαίσιο που νομοθετήσατε για τις ΑΠΕ, το ενεργειακό τοπίο που 

διαμορφώνετε αδρανοποιεί σε μεγάλο βαθμό τις δυνατότητες που είχε μέχρι τώρα ο σημαντικός θεσμός 

των ενεργειακών κοινοτήτων. Έτσι, σε ένα χρόνο από σήμερα θα ισχύουν για όλους ανταγωνιστικές 

διαδικασίες για τα έργα ΑΠΕ, δίχως μέριμνα “ώστε να αυξηθεί η συμμετοχή των τοπικών πληθυσμών σε 

έργα ανανεώσιμης ενέργειας και, κατά συνέπεια, να αυξηθεί η αποδοχή της ανανεώσιμης ενέργειας” όπως 

στοχεύει η οδηγία 2018/2001/ΕΕ για την προώθηση της χρήσης ενέργειας από ΑΠΕ. Το πρόταγμα αυτό για 

Ενεργειακή Δημοκρατία και στήριξη της κοινωνικής συμμετοχής στις ΑΠΕ δεν είναι μια ουτοπική 

προσέγγιση, αλλά βασίζεται στα πρότυπα των πλέον προηγμένων κρατών της Ευρωπαϊκής Ένωσης, όπως η 

Γερμανία και σκοπό έχει να μην αποκλειστούν οι μικρομεσαίοι από τις επενδύσεις ΑΠΕ, ώστε ο ηλεκτρικός 

χώρος να μην καταλήξει στους λίγους και μεγάλους παίκτες της αγοράς. Το Κίνημα Αλλαγής πιστεύει ότι ο 

ηλεκτρικός χώρος ανήκει σε όλους τους Έλληνες και δεν μπορεί να μοιράζεται άδικα και με μονομερή 

κριτήρια. 

 Επειδή λοιπόν, πολλοί συμπολίτες μας στις μειονεκτικές αυτές περιοχές της χώρας δεν μπόρεσαν 

τα προηγούμενα χρόνια, και πολύ περισσότερο τώρα, δεν πρόκειται να μπορέσουν να έχουν ενεργό και 

άμεση συμμετοχή στα οφέλη της πλεονεκτικής προώθησης έργων ΑΠΕ. 
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Επειδή, για αυτές τουλάχιστον τις περιοχές, όταν με την ανάπτυξη των δικτύων «μεγαλώσει» ο 

ηλεκτρικός χώρος, θα μπορούσε να δημιουργηθεί μια κατηγορία μικρών φωτοβολταϊκών σταθμών και 

άλλων ΑΠΕ (πχ. έως 200, 300 ή 400 KW) που θα μπορούσαν να συνεχίζουν να λαμβάνουν σύμβαση 

λειτουργικής ενίσχυσης εκτός διαγωνισμών, όπως ακριβώς αποφάσισε η Γερμανία στην προ ολίγων ημερών 

αναθεώρηση της νομοθεσίας της για τις ΑΠΕ, όπου διατηρεί πλέον τη δυνατότητα για λειτουργική ενίσχυση 

(σταθερές ταρίφες) μόνο για τα φωτοβολταϊκά έργα έως 300 KW. 

Επειδή στο ειδικό χωροταξικό πλαίσιο των ΑΠΕ, το οποίο είναι το πλέον απαραίτητο εργαλείο για 

την ορθολογική ανάπτυξη των ΑΠΕ, και το οποίο έχει ήδη καθυστερήσει αδικαιολόγητα, θα μπορούσαν να 

προβλεφθούν ειδικές πρόνοιες για αυτές τις περιοχές. 

Επειδή γενικότερα, θεωρούμε σκόπιμο να εξετάσετε μέτρα και δυνατότητες εναλλακτικής στήριξης 

και συμμετοχής των πολιτών στην Ενεργειακή Δημοκρατία σε περιοχές της χώρας με «κορεσμένα» 

ηλεκτρικά δίκτυα, με διευκολύνσεις επενδύσεων ΑΠΕ από αγρότες για ενεργειακή κάλυψη της παραγωγής 

τους και χρήση γης υψηλής παραγωγικότητας μόνο από τους ίδιους ή χρηματοδοτική ενίσχυση της 

αυτοπαραγωγής και της εξοικονόμησης ενέργειας για νοικοκυριά και αγροτικές εγκαταστάσεις. 

Ερωτάται ο κ. Υπουργός: 

 

1. Θεωρείτε εύλογο και εάν ναι, είναι στις προθέσεις να ικανοποιήσετε το ανωτέρω αίτημα της ισότιμης 

συμμετοχής στα οφέλη της Ενεργειακής Δημοκρατίας των συμπολιτών μας σε περιοχές με 

«κορεσμένα», για μεγάλο χρονικό διάστημα, ηλεκτρικά δίκτυα, προβλέποντας μια μεταβατική 

περίοδο κατά την οποία θα μπορούσαν οι πολίτες αυτών των περιοχών να τύχουν λειτουργικών 

ενισχύσεων για έργα ΑΠΕ εκτός διαγωνισμών ;    

 

2. Θα υιοθετήσετε ορισμένες ή και όλες, όσες ιδέες σας προαναφέραμε, ή άλλα αντίστοιχα μέτρα, και 

με ποιο χρονοδιάγραμμα ; 

Αθήνα, 22.12.2020 

 

Οι ερωτώντες βουλευτές 

 

Γεώργιος Αρβανιτίδης 

 

Χρήστος Γκόκας 

 

Ιλχάν Αχμέτ 
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Νάντια Γιαννακοπούλου 

 

Βασίλης Κεγκέρογλου 

 

Χαρά Κεφαλίδου 

 

Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος 

 

Δημήτρης Κωνσταντόπουλος 

 

Ευαγγελία Λιακούλη 

 

Ανδρέας Λοβέρδος 

 

Γιώργος Μουλκιώτης 

 

Μπουρχάν Μπαράν 

 

Δημήτρης Μπιάγκης 

 

Ανδρέας Πουλάς 

 

Κωνσταντίνος Σκανδαλίδης 

 

Γιώργος Φραγγίδης  




